
Onze helden

Wat is een held eigenlijk? Een held is een heel breed begrip. Je hebt heel verschillende soorten 

helden. Het zijn natuurlijk altijd mensen die iets bijzonders doen en die daarbij een voorbeeld zijn 

voor een ander. 

Helden heb je in allerlei soorten en maten. Je zou kunnen zeggen: de belangrijkste en de 

bekendste helden, zijn de helden van het land: de staatshelden. En dat zijn mensen die zulke 

belangrijke dingen hebben gedaan, dat ze als het ware het risico namen om voor hun ideaal te 

sterven. En dat zijn vaak de ware helden. En die heeft Nederland ook. 

De oudste, Nederlandse, held die wij als land kennen is Willem van Oranje. En dat is ook degene 

die de Vader des Vaderlands wordt genoemd. Het was een man die uit een adellijk geslacht 

kwam. Hij vond dat, waar hij recht op had, bedreigd werd door de koning. Hij kwam in opstand 

met heel veel andere edellieden. Het was een bevlogen man, die het risico inderdaad nam voor het 

verliezen van lijf en goed.

Maar er zijn natuurlijk ook echte staatshelden als je het hebt over zeehelden. In de 17de eeuw is 

Nederland doorlopend in oorlog geweest. Juist als je in oorlog bent, krijg je helden, want die 

nemen het risico dat ze sneuvelen. Michiel de Ruyter is natuurlijk één van de grote Nederlandse 

helden. Grappig genoeg iemand die pas na zijn 50ste de Vloot ging leiden en prachtige 

overwinningen op de Engelsen heeft geboekt.

Dan gaan we naar de volkshelden. Dat zijn heel ander soort helden. Je bent een held als je vereerd 

wordt, als mensen je zien, als je een rolmodel bent, als je een voorbeeld bent. Andre Hazes, die 

was dat, bovenal was hij voor velen een rolmodel. 



Sporthelden kunnen ook helden zijn. Denk maar eens aan de oranjespelers die ooit in de finale van 

een groot toernooi hebben gespeeld. Die hebben dan niet hun leven gegeven, maar zijn wel een 

voorbeeld en hebben 'gestreden' voor het land. 
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